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Aanleiding/Context
Op 8 november informeerde staatssecretaris Van der Burg (JenV) de Tweede Kamer middels
een kamerbrief over het wetsvoorstel om bij gemeenten een wettelijke taak te beleggen om

asielopvangvoorzieningen te realiseren. Het instellen van deze wettelijke taak beoogt landelijk een

gelijkmatige spreiding van asielopvang te realiseren doordat deze opvang door meer gemeenten
aangeboden zal worden. Momenteel is de consultatie rondom de Spreidingswet afgerond en zal aan
de Raad van State worden voorgelegd. Wet gemeentelijke taak mogelijk maken

asielopvangvoorzieningen treedt hoogstwaarschijnlijk per februari 2023.

Ontwikkelingen in Leusden rondom AMV opvang

Momenteel worden er 80 alleenstaande minderjarige vreemdelingen (amv'ers) opgevangen in Van der
Valk hotel in Leusden. Deze locatie zou als COA noodopvang voor 3 maanden dienen. Zoals bekend
kampt COA met enorm te kort aan de opvangplekken. Hierdoor is de noodopvang verlengd. Na de

verlenging is de noodopvang omgevormd naar de Procesopvanglocatie amv (poa). Het COA heeft

verlenging aangevraagd tot eind juni 2023 en eventueel tot eind van het jaar 2023. Het wijzigen van

noodopvang naar poa gaat gepaard met verschillende verplichtingen zowel voor COA als voor de

gemeente Leusden. Gemeenten hebben de grondwettelijke verantwoordelijkheid om ervoor te zorgen
dat er onderwijs beschikbaar is. Dat geldt ook voor het onderwijs aan kinderen verblijvend op COA-
locaties. Het onderwijs voor deze groep dient volgens de Europese Opvangrichtlijn ten minste binnen
drie maanden te worden gerealiseerd. Het is echter de bedoeling dat iedere gemeente zich maximaal

inspant om het onderwijs zo snel mogelijk te realiseren. De afgelopen maanden zijn we samen met de

gemeente Amersfoort bezig geweest om het onderwijs voor alle amv'ers in Leusden en Amersfoort
te organiseren. In samenwerking met VO Het Element, gemeente Amersfoort en het COA wordt op
dit moment gewerkt aan een nieuwe onderwijsvoorziening waar de amv'ers uit



Dlee Gemeente Leusden

Leusden en Amersfoort naar school kunnen. De verwachting is dat jongeren in januari 2023 kunnen
starten met het onderwijs.
Naast het onderwijs wordt er samen met COA en Gastvrij Leusden gewerkt aan de dagactiviteiten na

school. Momenteel wordt alles gedaan om deze jongeren op de gezonde en positieve manier te laten

integreren in onze maatschappij. De eerste periode van hun verblijf in het nieuwe land is cruciaal voor
de psychische gezondheid en integratie van de amv's op langere termijn.

(Bestuurlijke) vragen en/of dilemma's
1. Is het college bereid om Van der valk opvang te verlengen?
2. Is het college bereid om mee doen met COA in zoektocht voor amv'ers naar een duurzame

opvanglocatie in Leusden?
3. Zijn er nog aandachtspunten die het college mee willen geven bij het zoektocht naar een locatie in

Leusden?

Advies
1. Ik adviseer het college om akkoord te gaan met het verlengen van de opvang bij Van der Valk

hotel in de gemeente Leusden.
2. Ik adviseer het college om mee te doen met COA in hun zoektocht naar een duurzame

opvanglocatie in Leusden. Dit advies is gebaseerd op de volgende argumenten:
- Op basis van het capaciteitenbesluit en de spreidingswet worden we verplicht om op

korte termijn meer opvangplekken te realiseren aan minimaal 100 asielzoekers.
- De vastgoedregisseur COA heeft bij mij al gemeld dat hij actief op zoek is naar de

geschikte opvanglocatie in Leusden.
Er word al veel geïnvesteerd in het realiseren van het onderwijs en andere activiteiten in-

Leusden en Amersfoort. Vrijwilligers van Gastvrij Leusden, buurtsportcoaches hebben

jongens omarmt en doen hun best om ze goed te laten participeren in Leusden. Zowel

vrijwilligers organisaties als het onderwijs willen zekerheid zodat ze structureel aan lange
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en transparantie. Voor ons is het ook fijner en

makkelijker om mee te werken aan de duurzame locatie waarbij we duidelijkere afspraken
met COA kunnen maken en vergoedingen vast stellen eventueel via faciliteitenbesluit.


